

## Mødereferat menighedsrådsmøde, Svenstrup Sogn.

Tirsdag den 12. oktober 2021 kl. **18.00**, i konfirmandstuen

**Fremmødte:** Leo, Casper, Karin, Maja, Klaus, Torben, Leif, Agnes og John

**Afbud:** Kitty

**Næste menighedsrådsmøde:** 10. november kl. 18.30

**Samarbejdsudvalg:** 25. oktober

**Forretningsudvalg:** 03. november 16.30

---

Godkendelse af dagsorden

*Dagsorden godkendt.*

1. **Formand, Leo**
  - a. Kurser? Kommer direkte ind på MR-medlemmers mail.  
*Intet*
  - b.
  
2. **Næstformand, Klaus**
  - a. *Intet*
  
3. **Præsten, Casper**
  - a. Kommende arrangementer
  
  - b. Gudstjenester i den kommende tid – julegudstjenester.  
*Der holdes gudstjeneste klokken 14.00 og 16.00 den 24.  
Casper undersøger om det er muligt at holdes midnatsgudstjeneste den 24.  
  
Casper afklarer 1. og 2. juledag på et møde med de andre præster den 4. november.  
  
Det skal afklares hvornår "julen synges ind". Foregår i aktivitetsudvalget.  
  
Gudstjenestelisten for hele december skal planlægges.*
  
4. **Økonomiudvalg, John Klaus og Leo.**
  - a. Godkendelse og aflevering af budget 2022  
*Menighedsrådet godkendte enstemmigt budgettet.  
Svenstrup Sogns Menighedsråd, CVR-nr. 59266217, Budget 2022, Endelig budget afleveret d. 11-10-2021 10:33*
  
  - b. Godkendelse af revision protokollat og tiltrædelsesprotokol 2020.
  
  - c. Regelsæt for indkøb  
*Nyt regelsæt godkendt. Vedhæftes referatet*
  
  - d. Honorarer 2021  
*Provstiets vejledende satser følges*
  
5. **Kirke- og kirkegårdsudvalget, John, Klaus, Leif og Leo.**
  - a. *Intet til beslutning*
  
6. **Præstegårdsudvalg, Karin og Leif**
  - a. Belysning i præstegården.  
*Casper undersøger alternativer, muligheder ift. Det fremsendte tilbud.*
  
7. **Aktivitetsudvalg Karin, Leif, præsten og Maja**
  - a. Julehjælp samt julekurve 2021. Annoncering mm  
*John laver annonce, og sætter på hjemmesiden, lokalblade og de 3 FB-sider.  
Der sættes plakater op ved kirken samt i Stevning og Svenstrup*
  
  - b. Hvem skal være kirkeværts tovholder?  
*Afklares på næste MR-møde.*
  
  - c. Årlig fest for ansatte, frivillige og MR  
*Der var enighed om at afholde en fest som påskønnelse. Planlægges i aktivitetsudvalget.*
  
8. **Kirkeværge, Karin**
  - a. *Intet til beslutning*
  
9. **Kontaktperson, Klaus**
  - a. *Intet til beslutning*

## 10. Orientering

### Formand, Leo

- a. Projekt Zero. Møde den 20. september.  
*Kort orientering fra mødet blev givet. Indtil videre er der ikke planlagt mere. Ejler Skjerning vil forsøge at få det til at køre gennem PU*
- b. Susanne Holst i praktik fra 1. oktober til 31. december 2021  
*Leo orienterede.*
- c. Valg til provstiudvalg og stiftsråd.  
*De valgte personer kan ses på PU hjemmesiden.*
- d. Fratrædelse af graver den 18. oktober.  
*Vi drøftede kort hvad vi gør fremadrettet.*

### Næstformand, Klaus

- a. APV laves den 13. oktober

### Præsten, Casper

- a. Gudstjenester i den kommende tid, herunder Alle Helgen den 7. november.  
*Gudstjenesten er klokken 10.30. Der stilles gravlys ud i våbenhus, som pårørende kan tage og sætte ud på gravstedet.*
- b. Julen
  - Lucia optog?  
*Casper undersøger om skolen er interesseret*
  - Skoleafslutning  
*Der er afslutning den 17. december. Klokkeslæt ikke fastlagt*
  - Børnehave  
*MR betaler for transport frem og tilbage*
- c. Konfirmandundervisning.  
*Der planlægges en konfirmandgudstjeneste.*

### Økonomiudvalg, John, Klaus og Leo

- a. Møde i DFR den 11. oktober. Referat  
*Orientering givet ud fra referat*
- b. Budget 2021. Hvor står vi?  
*Punktet ikke behandlet.*
- c. GDPR-regler  
*Punktet ikke behandlet*

### Kirke- og kirkegårdsudvalget, John, Klaus, Leif og Leo.

- a. Grøn kirke.  
*Intet til orientering*
- b.

### Præstegårdsudvalg, Karin og Leif

- a. Facaderenovering. Status  
*Casper har møde med Kronborg på fredag om endelig aflevering af projektet.*

### Kirkeværge, Karin

- a. Rengøringsituationen. Er alt på plads?  
*SHS er startet i sidste uge.*

### Kontaktperson, Klaus.

- a. Arbejdstilsynets besøg på kirkegården den 20. august. Besøgsrapport.  
*Se under næstformand*

### Aktivitetsudvalg, Karin, Maja, præsten og Leif.

- a. Fælles arrangement med Egen.  
*Starter sandsynlighedsvis efter jul.*
- b. Frederik Birklers foredrag den 27. oktober klokken 19.00 om Patmos  
*John kommer derover kl. 18.00. Karin hjælper også til.*

### Nyt fra medarbejderrepræsentant, Torben

- a. *Intet til orientering*

### Samarbejdsudvalg for Nordals, Leo, Karin og Maja

- a. Kirkelig genforening vedr. 100 året for genforeningen den 31. marts 2022.  
*Leo har videresendt mail fra Birgitte Romme.*

### Gaveudvalg, Torben og Leo

- a. *Intet pt*

### Skovene, Leo

- a. Der er gen-plantet ca 1 Ha nye træer i Øster Højst

## 11.Evt.



- a. Agnes foreslog at der laves et musikarrangement med Jesper Hindø. Punktet behandles på næste MR.  
*Holdes i forsamlingshuset og vil koste MR ca. 4.000 kr*

Maja og Torben gav landgangsbrød inden mødet startede.

Klaus medbragte kage til kaffen.

*L. Vindahl Olsen*

*H. Hansen*

*B. Stavski*

*[Signature]*

*Johannes blinde*

*Leif Hans Melchior*

*Maja Jørgensen*